

# INFORMAL EMPLOYMENT IN MEXICO AND CENTRAL AMERICA: A COMPLEX PHENOMENON



## RÉSUMÉ

*Cet article propose d'étudier l'emploi informel au Mexique et en Amérique centrale. La première partie montre que l'économie informelle est un phénomène structurel, touchant de nombreux emplois, que l'on classe à partir des instruments internationaux de l'OIT. Par la suite, nous analyserons la diversité des emplois concernés dans les pays étudiés et les effets des politiques publiques visant à formaliser l'emploi informel. Le constat s'impose de la faible efficacité de ces politiques.*

**MOTS CLÉS:** *Économie informelle, Emploi informel, Mexique, Amérique centrale*

## ABSTRACT

This article is an approach to a study of informal employment in both Mexico and Central America. The first part shows how the informal economy is a structural phenomenon with a plurality of occupations, classified according to ILO's international instruments. Subsequently, we analyse the multiplicity of jobs, which intersect repeatedly in the countries studied and the effects of public policies that intend to formalize informal employment. We stress out the low effectiveness of these policies.

**KEY WORDS:** *Informal Economy, Informal Employment, Mexico, Central America*